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28 april 2020: 
telefoongesprek met gemeente of een vergunning voor het wormenhotel nodig is. 
Dat is zo, vergunning gebruik openbare weg aanvragen. Situatieschets van beoogde locatie moet worden meegestuurd. 
“Als de gemeente niet kan instemmen met de door u uitgekozen plek, neemt ze contact met u op voor nader overleg
om gezamenlijk een andere locatie te vinden.”

- - - - - - - - - - - - - - - -







16 juni 2020 de vergunningaanvraag wordt afgewezen: 

Naar aanleiding van uw aanvraag voor het plaatsen van een composterende bak met planten, genoemd 
'Wormenhotel' ter hoogte van Wijnhaven 88 in Den Haag,
voor de periode van 1 september 2020 tot en met 31 augustus 2021.

Uw aanvraag hebben wij voorgelegd aan de Adviescommissie Openbare Ruimte (ACOR). Het ACOR gaat niet 
akkoord met het plaatsen van een composterend bak met planten, met als advies dat private objecten niet in 
de openbare ruimte geplaatst mogen worden. 

Hierbij verzoek ik u, om een verzoek tot intrekking van deze aanvraag per email naar ons te sturen, zodat er 
geen legeskosten in rekening gebracht wordt.



Juni/juli 2020: gesprekken met gemeente ambtenaren over ORAC’s die o.a. hier geplaatst zouden moeten 
gaan worden. De ACOR is al akkoord over deze locatie. Gezamenlijk voorstel: onze wormen zouden ernaast 
kunnen, als een Pilot!



Advisering
De ACOR is zeer zeker voorstander van vergroening van de stad en ondersteunt initiatieven voor de verduurzaming van 
onze leefomgeving. Gezien de verschillende ruimteclaims die er op de openbare ruimte rusten moet er steeds een 
afwegingen worden gemaakt wat passend is voor de plek. Net zoals er terughoudend en kritisch naar reclame, 
uitstallingen, terrassen, nutsvoorzieningen, paaltjes en andere objecten in het openbaar gebied wordt gekeken, is ook 
naar dit object gekeken.

Enkele aspecten die hierbij gewogen zijn;
- Past het qua functionaliteit en maatvoering op de plek (onder andere in relatie tot andere ruimteclaims voor deze 

plek)?
- De bestaande bovengrondse containers zijn eigenlijk al ongewenst op deze plek, niet fraai ingepast, moet er dan nog 

een bak bij?
- Het betreft een privaat initiatief/object in openbaar gebied. Wie onderhoudt en beheert dit?
- Hoe robuust is dit object in een intensieve stedelijke omgeving?
- Hoe passend is dit object in zijn (hoog) stedelijke omgeving?

Kortom vanuit het belang van de openbare ruimte is de ACOR van mening dat het voorgestelde ‘wormenhotel’ niet de 
kwaliteit van deze plek ten goede komt. Ons advies is om niet akkoord te gaan met plaatsing op deze plek, in het 
openbare domein maar juist op particulier terrein, in een (gemeenschappelijke) binnentuin, waar het initiatief qua 
gebruik en uitstraling beter tot zijn recht zal komen.



5 augustus 2020: gesprek met Ruud Ridderhof, lid van de Acor om gezamenlijk een nieuwe locatie
in de wijk te zoeken. Deze plek komt eruit!



5 oktober 2020,
digitale ontmoeting
alle deelnemers
Duurzame Wijkactie



Brief 9 oktober 2020:

De ACOR geeft aan hoewel initiatieven voor de verduurzaming van de leefomgeving 
zeer ondersteund worden, wordt gezien alle verschillende ruimteclaims en de 
uitstraling van het openbaar gebied, terughoudend met betrekking tot de 
toevoeging van objecten in de openbare ruimte. 

De ACOR geeft aan dit soort initiatieven niet in deze hoog stedelijke openbare ruimte 
zouden moeten worden geplaatst maar op een particulier terrein, De ACOR geeft 
aan om bijvoorbeeld gebruik te maken van een (gemeenschappelijke) binnentuin, in 
de buurt van de omwonenden, waar het initiatief qua gebruik, de uitstraling en 
beheer beter tot zijn recht zal komen. 

Gelet op: artikel 2:10 lid 3 APV 

Conclusie 
Aan het advies van de ACOR wordt doorslaggevende betekenis toegekend, zodat wij 
de gevraagde vergunning voor het plaatsen van een composterende bak met 
planten zullen weigeren. 





28 oktober 2020: 
- raadsleden van drie partijen stellen twaalf vragen aan de voorzitter van de gemeenteraad onder de titel 

“Compostinitiatieven gestimuleerd of gedwarsboomd?”

- afdeling Vergunningen laat weten dat door onze brief (persbericht 21 oktober jl) aan de wethouder onze aanvraag 

opnieuw wordt bekeken.

17 november 2020: 

- indienen bezwaarschrift tegen niet verlenen vergunning wormenhotel. 

23 november 2020: 

ambtenaar APV-Vergunningen laat weten: 

- wormenhotel valt niet onder wethouder Van Tongeren, maar onder wethouder Bredemeijer

- Bredemeijer zal onze aanvraag niet bij B&W inbrengen, wat wethouder Van Tongeren wél wilde doen

- motie Schrap belemmerende eisen aan verduurzaming! geldt alleen voor zonnepanelen, niet voor wormenhotel. 

- wormenhotel heeft de boel wel heeft wakker geschud met betrekking tot duurzaamheid in de openbare ruimte. 









10 december 2020: antwoord van het college op de vragen van de Partij voor de Dieren, Groen 
Links en D66 van 28 oktober jl. onder de titel “Compostinitiatieven gestimuleerd of 
gedwarsboomd?”. De wethouder neemt het advies van ACOR over zonder verdere toelichting of 
uitleg. De vragenstellers zijn niet tevreden met de antwoorden en zetten de wormen op de 
agenda van de commissie Leefomgeving op 18 maart 2021. Uiteindelijk zullen de vragen pas in de 
vergadering van 2 september 2021 worden beantwoord. Wij spreken dan ook in.



17 maart 2021: Hoorzitting. Voorlopige uitkomst: De zaak wordt 4 weken aangehouden om 
gezamenlijk een alternatieve locatie te kiezen. 

7 april 2021: afspraak met twee ambtenaren die ook beiden lid zijn van de ACOR om een 
alternatieve locatie voor het wormenhotel te zoeken. Nadat we hun eerste voorstel voor een 
plek in de parkeergarage hebben afgewezen, komen er twee opties uit: Muzenplein en als het 
echt niet anders kan de Bagijnestraat.

8 april 2021: één van de ambtenaren belt om een nieuwe locatie voor te stellen: de 
Calliopestraat, zonder een concrete plek te benoemen, dat laat hij aan ons. We kunnen ons 
erin vinden!

12 april 2021: De gemeente laat via een email aan de hoorzittingscommissie weten dat de 
ACOR positief zal adviseren over het plaatsen van het wormenhotel op de Calliopestraat. Al 
moet er, ondanks bemiddeling van het bureau ACB, wel eerst een nieuwe aanvraag worden 
gedaan…





23 juli 2021: Le Compostier gaat aan de slag om ons grote wormenhotel te 
bouwen!

2 september 2021: Eindelijk inspreken Commissievergadering Leefbaarheid, 
namens Bewoners rondom het Plein. Het verhaal leest als een sprookje dat vele 
hobbels kent, opgeworpen door de ACOR en wethouder Bredemeijer, maar komt 
anderhalf jaar later op de Calliopestraat tot een goed einde.

8 september 2021: Ingebruikname grote Wormenhotel, wethouder Van Tongeren 
opent de hotelkamers voor de wormen en de WORMbike verhuist voor een jaar de 
naar Rivierenbuurt om daar bewoners te enthousiasmeren.

18 november 2022: na een mislukte poging wegens klapband verhuist de 
WORMbike naar het Laakkwartier met behulp van Laak Bloeit! om daar het 
komende jaar zijn promotiewerk te doen.







Prangende vragen:

1. Waarom heeft de ACOR het ons zo moeilijk gemaakt? Waarom moest er een 
hoorzitting aan te pas komen om gezamenlijk een geschikte locatie te vinden? 
Waarom ging de ACOR niet (veel) eerder met ons in gesprek?

2. Waarom staan de stoepen in onze hoogprioriteitswijk vol met commerciële 
objecten als bezorgscooters, bedrijfsafvalcontainers, reclameborden, grote 
bewegende MUPI’s, deelfietsen en deelscooters en staat er op het Plein 
tegenwoordig zelfs een grote oranje tent alsof het een camping is, is door de 
enorme terrassen het standbeeld op het Plein niet eens meer zichtbaar, maar 
heeft het zo ongelooflijk veel tijd, moeite en energie moeten kosten om een 
duurzaam buurtinitiatief als een buurtcompostbak geplaatst te krijgen?

3. Waarom wordt een buurtinitiatief enerzijds vanuit twee subsidiepotten door de 
gemeente gesubsidieerd, terwijl anderzijds een vergunning voor het initiatief 
wordt geweigerd?


